
 
 
 

Αθήνα, 15 Μαρτίου 2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Πολιτισμού 

Θέμα: «Ιδιωτικοποίηση της διαχείρισης εισιτηρίων σε 

αρχαιολογικούς χώρους και κίνδυνος αποδυνάμωσης του 

δημόσιου χαρακτήρα της πολιτιστικής κληρονομιάς» 

               

Σύμφωνα με πρόσφατα δημοσιεύματα, η κυβέρνηση προχωρά στην ανάθεση της 

έκδοσης και του ελέγχου των εισιτηρίων σε πέντε αρχαιολογικούς χώρους, μεταξύ 

αυτών και ο αρχαιολογικός χώρος της Κνωσού, σε ιδιωτική εταιρεία, έναντι 11 

εκατομμυρίων ευρώ. Η απόφαση αυτή έχει προκαλέσει έντονες αντιδράσεις από 

τους αρχαιοφύλακες, οι οποίοι εκφράζουν ανησυχία για την πιθανή σταδιακή 

αποδυνάμωση του δημόσιου χαρακτήρα της διαχείρισης της πολιτιστικής μας 

κληρονομιάς. 

Ειδικότερα, οι εκπρόσωποι των αρχαιοφυλάκων καταγγέλλουν ότι η εκχώρηση 

αρμοδιοτήτων σε ιδιώτες δημιουργεί επικίνδυνο προηγούμενο και ενδέχεται να 

οδηγήσει στη σταδιακή ιδιωτικοποίηση κρίσιμων υπηρεσιών στους 

αρχαιολογικούς χώρους, γεγονός που μπορεί να επηρεάσει αρνητικά την ποιότητα 

των παρεχόμενων υπηρεσιών, τη διαφάνεια στη διαχείριση των εσόδων, καθώς 

και τις θέσεις εργασίας στον δημόσιο τομέα.  

 

Ερωτάται η αρμόδια Υπουργός: 

1. Ποιο είναι το ακριβές σκεπτικό της κυβέρνησης για την εκχώρηση της διαχείρισης 

των εισιτηρίων αρχαιολογικών χώρων σε ιδιωτική εταιρεία, και με ποια κριτήρια 

επελέγη ο συγκεκριμένος ανάδοχος; 

 

2. Σε ποιους αρχαιολογικούς χώρους πρόκειται να εφαρμοστεί το νέο σύστημα και ποιο 

είναι το συνολικό χρονοδιάγραμμα υλοποίησης της απόφασης αυτής; 

 

3. Ποιο θα είναι το όφελος για το Δημόσιο από αυτή την παραχώρηση, δεδομένου ότι οι 

αρχαιολογικοί χώροι αποφέρουν σημαντικά έσοδα στο κράτος; 

 

4. Πώς διασφαλίζεται ότι η ανάθεση αυτή δεν θα οδηγήσει σε σταδιακή ιδιωτικοποίηση 

της διαχείρισης αρχαιολογικών χώρων και υπηρεσιών, εις βάρος της πολιτιστικής μας 

κληρονομιάς και των εργαζομένων σε αυτούς; 

 

5. Προτίθεται η κυβέρνηση να διασφαλίσει τη διατήρηση των υφιστάμενων θέσεων 

εργασίας των αρχαιοφυλάκων και τη συνέχιση του δημόσιου ελέγχου στη διαχείριση των 

αρχαιολογικών χώρων; 

Ο ερωτών Βουλευτής 
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